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Zusammenfassung

        
An 23 Säuglingen wurde untersucht, ob eine auf vier Stunden verkürzte Karenzzeit nach Gabe von 10 % Glukose ein erhöhtes Narkoserisiko darstellt. Dazu wurden a) nach 6stündiger Nahrungskarenz, b) 2 Stunden und c) 4 Stunden nach Gabe von 10 % Glukose, die mengenmäßig einer normalen Flaschenmahlzeit entsprach, das Magenrestvolumen pH und die Glukosekonzentration im Magensaft bestimmt. Die Ergebnisse zeigen eine fast vollständige Magenentleerung 4 Stunden nach der Glukosegabe.


      
        
Summary

        
The problem was investigated whether a reduction to 4 hours of the interval between fluid intake and start of anaesthesia carried increased anaesthetic risks. In 23 infants the residual volume of gastric fluid, its pH and glucose concentration were determined 6 hours after normal feeding and 2 hours and 4 hours after administration of a 10 per cent glucose solution in quantities equivalent to a normal bottle feed. The results showed almost complete gastric emptying 4 hours after administration of a 10 per cent glucose solution.
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